
 

 

PROTOKÓŁ NR XIII/2019 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 30 października 2019 r. 

 

W sesji wzięli udział: 

1. 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

2. Zastępca Wójta Gminy – Agnieszka Żukowska 

3. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 

4. Mecenas – Anna Soja 

5. Dyrektor Zespołu Szkół w Motarzynie – Gabriel Konkel 

6. Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy – Mirosław Turczyński 

7. Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – Justyna Kośla 

Radny nieobecny: Krycki Adam 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: 

4.1. wyboru metody oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

4.2. wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej 

przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, 

4.3. ustalenia wysokości i zasad na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej będzie przysługiwała dieta, 

4.4. ustalenia wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 

4.5. nadania nazwy "Cisowa" drodze wewnętrznej położonej na terenie miejscowości Dębnica 

Kaszubska, 

4.6. zmieniająca uchwałę nr XXX/197/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

23 kwietnia 2009 r. w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania i przyznawania 

dodatku mieszkaniowego nauczycielom szkół, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Dębnica Kaszubska, 

4.7. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu, 

4.8. sposobu wyznaczania obszarów i granic aglomeracji Dębnica Kaszubska, 

4.9. zmiany „Gminnego Programu Profilaktyki Uzależnień w Gminie Dębnica Kaszubska na 

rok 2019. 

5. Plan zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

7. Sprawozdanie z uchwał. 

8. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych kierowników i pracowników Urzędu 

Gminy Dębnica Kaszubska. 

9. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska. 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 



 

 

10.1. Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

10.2. Komisji Rewizyjnej, 

10.3. Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

10.4. Komisji Spraw Społecznych. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: 

4.1. wyboru metody oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

4.2. wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej 

przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, 

4.3. ustalenia wysokości i zasad na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej będzie przysługiwała dieta, 

4.4. ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska, 

4.5. zmieniająca uchwałę nr XXX/197/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

23 kwietnia 2009 r. w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania i przyznawania 

dodatku mieszkaniowego nauczycielom szkół, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Dębnica Kaszubska, 

4.6. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu, 

4.7. sposobu wyznaczania obszarów i granic aglomeracji Dębnica Kaszubska, 

4.8. zmiany „Gminnego Programu Profilaktyki Uzależnień w Gminie Dębnica Kaszubska na 

rok 2019. 

5. Plan zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

7. Sprawozdanie z uchwał. 

8. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych kierowników i pracowników Urzędu 

Gminy Dębnica Kaszubska. 

9. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska. 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

10.1. Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

10.2. Komisji Rewizyjnej, 

10.3. Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

10.4. Komisji Spraw Społecznych. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 



 

 

Ad. 1-2 

Sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof  Badowski. 

Otwarcia dokonał o godzinie 10:34 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 

Przywitał pracowników urzędu, przybyłych gości oraz Radnych Rady Gminy. Na podstawie listy 

obecności stwierdził, że nieobecny jest jeden Radny i ogłosił, że obrady są prawomocne. 

Przewodniczący Rady przystąpił do zatwierdzenia porządku obrad. Zadał pytanie czy ktoś 

z Państwa ma jakieś uwagi do porządku obrad? 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk zawnioskował o wycofanie z porządku obrad punktu 4.5 – 

uchwały w sprawie nadania nazwy "Cisowa" drodze wewnętrznej położonej na terenie 

miejscowości Dębnica Kaszubska oraz zmianę tytułu uchwały z punktu 4.6 z „ustalenia 

wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska” na „ustalenia zasad przyznawania 

i wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska”. 

Przewodniczący Rady K. Badowski w związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania 

nad porządkiem obrad. 

W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty w stosunku /za: 13, przeciw: 0, 

wstrzymało się: 1 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu/ 

Ad. 3  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do zatwierdzenia 

protokołu z poprzedniej sesji i zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do 

protokołu? W związku z brakiem uwag oświadczył, że protokół obowiązuje w brzmieniu 

uprzednio przesłanym. 

Ad. 4-4.1 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

wyboru metody oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

/stanowiącego załącznik nr 2 do protokołu/. Poinformował, że na komisjach wspólnych projekt 

uchwały był opiniowany i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś 

z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 1, wstrzymało się: 1 

Uchwała otrzymała nr XIII/85/2019 i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu/ 

Ad. 4.2  

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez 



 

 

właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiącego 

załącznik nr 5 do protokołu/. Poinformował, że na komisjach wspólnych projekt uchwały był 

opiniowany i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś z Państwa 

Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń 

przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 2 

Uchwała otrzymała nr XIII/86/2019 i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu/ 

Ad. 4.3  

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości i zasad na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej będzie przysługiwała dieta /stanowiącego załącznik nr 8 do protokołu/. 

Poinformował, że na komisjach wspólnych projekt uchwały był opiniowany i uzyskał opinię 

pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania 

bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 13, przeciw: 0, wstrzymało się: 1 

Uchwała otrzymała nr XIII/87/2019 i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 

Ad. 4.4 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

/stanowiącego załącznik nr 11 do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły 

pozytywną opinię o uchwale, po czym zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do 

projektu uchwały?  

Radny P. Paczesny zadał pytanie jakie kwoty kryją się pod procentowymi stawkami diet? 

Przewodniczący Rady K. Badowski wskazał wartości, po czym zadał pytanie czy ktoś 

z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 

głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 13, przeciw: 0, wstrzymało się: 1. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIII/88/2019 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 



 

 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu/ 

Ad. 4.5 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę nr XXX/197/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 23 kwietnia 2009 r. 

w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania i przyznawania dodatku mieszkaniowego 

nauczycielom szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Dębnica Kaszubska 

/stanowiącego załącznik nr 14 do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły 

pozytywną opinię o uchwale, po czym zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do 

projektu uchwały?  

Radny P. Paczesny zadał pytanie czy wychowawcy zarówno w szkole jak i przedszkolu dostaną 

po 300 zł dodatku? 

Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska potwierdziła. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze 

jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 14, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIII/89/2019 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu/ 

Ad. 4.6 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu /stanowiącego załącznik nr 17 do 

protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 14, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIII/90/2019 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu/ 

Ad. 4.7 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

sposobu wyznaczania obszarów i granic aglomeracji Dębnica Kaszubska /stanowiącego załącznik 

nr 20 do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym 



 

 

zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 14, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIII/91/2019 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu/ 

Ad. 4.8 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

zmiany „Gminnego Programu Profilaktyki Uzależnień w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 

2019 /stanowiącego załącznik nr 23 do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje 

wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do 

projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 14, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIII/92/2019 i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu/ 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do Planu zbywania nieruchomości 

na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiącego załącznik nr 26 do protokołu/. 

Poinformował, że Plan uzyskał pozytywną opinię spośród trzech komisji, Komisja Spraw 

Społecznych nie miała kworum. Następnie zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do planu? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania plan został przyjęty w stosunku/ za: 14, przeciw: 0, 

wstrzymało się: 0. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu/ 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem 

z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiące załącznik nr 29 do 

protokołu/ przytoczyła Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska. 

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

  



 

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 30 do protokołu/ przedstawił 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do sprawozdań? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego puntu porządku 

obrad. 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdania ze złożonych 

oświadczeń majątkowych kierowników i pracowników Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sprawozdanie /stanowiące załącznik nr 31 do protokołu/ przytoczył Sekretarz Gminy 

R. Krawczyk. 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady K. Badowski przedstawił sprawozdanie ze złożonych oświadczeń 

majątkowych Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiące załącznik nr 32 do 

protokołu/. 

Ad.10 

Ad. 10.1 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Radny I. Ziółkowski poinformował, 

że komisja spotkała się trzykrotnie. 2.10. odbyły się komisje wspólne, 16.10 odbyło się 

wyjazdowe posiedzenie komisji mające na celu ustalenie nowych lokalizacji punków świetlnych. 

23.10 odbyły się komisje wspólne. Dodatkowo 17.10 odbyło się szkolenie Radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski przytoczył protokół z wyjazdowego posiedzenia 

komisji /stanowiący załącznik nr 33 do protokołu./ 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do 

komisji? 

Radny R. Cech zadał pytanie czy Komisja brała pod uwagę Osiedle Północ? Niby lampy są, ale 

w ogóle się nie świecą. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski odpowiedział, że komisja nie wszędzie dotarła. 

Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska poinformowała, że Gmina ma plan na to osiedle. 

Podczas uzbrajania terenów na Osiedlu Północ II podłączy się lampy do sieci.  

Sekretarz Gminy R. Krawczyk dodał, że Gmina posiada nieco ponad 100 punktów świetlnych. 

W ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonowania udało się je zmodernizować i wymienić na 

oświetlenie ledowe. Na terenie naszej Gminy znajduje się około 700 lamp, z czego tylko 100 jest 

nasza, pozostałe lampy należą do Energii. Wobec tego należałoby się zwrócić do właściciela lamp 

o ich modernizację. Niestety w przypadku gdy firma czerpie korzyści ze sprzedaży energii, nie 

byłby na tyle optymistyczny w ich modernizacji. Dla Energi wyższa sprzedaż jest na plus. 



 

 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy prośby o modernizację były kierowane? 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk oznajmił, że współpraca z Energą mogłaby stać się mniej 

korzystna. 

Przewodniczący Rady K. Badowski podniósł, iż „wymuszenie” modernizacji na Enerdze 

może odnieść pozytywny wpływ na ich decyzje. Obniżenie rachunków dla Gminy powinno być 

ważnym priorytetem. Skoro wymiana lamp zwraca się w ciągu 4 lat, to warto się o nią pokusić. 

Czy gmina kiedyś negocjowała wymianę lamp? 

Radny P. Paczesny zadał pytanie do kogo należą lampy przy drodze 210? 

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że lampy należą do Energii. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś 

pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego sprawozdania. 

Ad. 10.2 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady M. Olech poinformował, że komisja spotkała się  

trzykrotnie, 16.10 rozpoczęła kontrolę Urzędu Gminy pod względem ściągalności podatków 

i opłat w roku 2018, w porównaniu do roku 2017. 23.10 odbyły się komisje wspólne, na których 

zaopiniowano materiały na sesję. 17.10 członkowie komisji uczestniczyli w szkoleniu dla 

Radnych. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego sprawozdania. 

Ad. 10.3 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny W. Leśniewski poinformował, 

że komisja spotkała się raz, podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji rady gminy. Na 

tym posiedzeniu padła propozycja o rozszerzenie regulaminu przyznawania nagród za osiągnięcia 

sportowe, zarówno jako sportowiec jak i trener. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad. 

Ad. 10.4 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Radny M. Szerlowski poinformował, że 

komisja spotkała się dwukrotnie. Podczas pierwszego spotkania miało miejsce szkolenie dla 

Radnych. Na drugim spotkaniu, podczas komisji wspólnych, omówiono sprawy bieżące. 

Ad. 11-12 

Przewodniczący Rady K. Badowski otworzył dyskusję przy punkcie „wolne wnioski 

i informacje”. 

Radny P. Paczesny zadał pytanie czy został złożony wniosek o przeniesienie administracji 

Zakładu Gospodarki Komunalnej? 



 

 

Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska odpowiedziała, że nie. 

Radny P. Paczesny poinformował, że pracownicy prawdopodobnie nie złożą tego wniosku, 

gdyż obawiają się konsekwencji. Mają obawy przed jego złożeniem. Z racji jako, że Wójt jest 

pracodawcą, to nie powinno wymagać się od pracowników składania takiego wniosku. To Wójt 

z szacunku do pracowników powinien przenieść ich w bardziej odpowiednie miejsce. W tym 

miejscu jest zagrożenie biologiczne. Na ten budynek nie ma pozwolenia na użytkowanie jako 

biurowiec Zakładu, ma jedynie pozwolenie na użytkowanie jako oczyszczalna ścieków. Radny nie 

mówi o pracownikach technologicznych, gdyż jak wiadomo muszą być na miejscu i muszą mieć 

zapewnioną odpowiednią ochronę, szczepienia. Na to pieniądze muszą się znaleźć. Radny mówi 

o pracownikach biurowych. Chcąc użytkować budynku jako biurowca, należy wtłaczać świeże 

powietrze i wytłaczać zużyte. Żadna Rada Gminy nie poparła Jego działań. Wójt, Prezes, nikt nie 

reaguje. Każdy bierze pieniądze, ale nikt nie zastanawia się w jakich warunkach muszą tam 

pracować. Człowiek odpowiedzialny za BHP zmienia zdanie. Raz podejmuje decyzję, że budynek 

nie nadaje się do prowadzenia biura, innym razem nie wdział ku temu żadnych problemów. 

Radny jest w posiadaniu opinii, że budynku nie można użytkować jako biurowca. Być może 

sprawa trafi do prokuratury. Budynek jest częścią oczyszczalni ścieków i tak została wydana 

decyzja. Nie ma innej na ten budynek, choć jest użytkowany jako biurowiec. Żaden urząd by się 

tego nie podjął. Jest to zaszłość, której nie można pokonać. Wiele razy zarzucano Radnemu 

poruszanie tego tematu tylko ze względu na interes prywatny. Dziś Jego żona tam nie pracuje, ale 

nadal los pracowników jest dla Niego ważny. Pozostawienie pracowników na oczyszczalni 

stwarza idealne warunki do rozwoju chorób. Gdy ktoś zachoruje nie znajdzie się winnych, 

pracownik zostanie sam z tym problemem i kosztami leczenia. Opinia publiczna także różnie 

podchodziła do tego tematu. Środowisko tam panujące nie jest przyjazne ludziom. Można 

poczytać i poobserwować sytuacje z zachodu Europy. Nie jest to oczyszczalnia ścieków 

z zamkniętym systemem. W ściekach tworzą się grzyby i bakterie, które przenoszą się do 

organizmu człowieka. Tego nie da się już wyleczyć. Radny zaapelował do Pani Wójt 

o wyrozumiałość i przeniesienie pracowników. 

Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska oznajmiła, że wola Pani Wójt jest znana. Radny zadawał 

już pytanie w tym temacie. Z informacji jakie posiada Urząd nikt pracownikom nie zabraniał się 

wypowiadać na ten temat, wręcz przeciwnie, Pani Prezes nalegała, aby pracownicy wyrażali swoje 

zdanie. Pytanie o przeniesienie powinno zostać skierowane do Radnej Lejczak – pracownika 

Zakładu, czy jest za tym, aby zmieniono siedzibę biura. Nie widzi przeszkód do wyrażenia opinii 

i wysłuchania woli pracowników. Pani Wójt, jeżeli taka będzie wola, wyrazi zgodę na 

przeniesienie. 

Radna J. Lejczak oznajmiła, że na siedzibę biura zaproponowano lokal na pierwszym piętrze. 

Zadała pytanie jak ludzie mają dostać się do pracowników Zakładu, skoro muszą wchodzić na 

piętro? Wola i decyzja powinna wyjść od Pani Prezes, nie od pracowników. 

Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska zauważyła, że obecna siedziba Zakładu również ma 

część pomieszczeń na piętrze, więc dla mieszkańców nie powinno sprawiać to kłopotu. Urząd 

Gminy także nie jest umiejscowiony tylko na parterze. W razie potrzeby pracownik schodzi na 



 

 

dół do klienta. Jeżeli nie będzie woli pracowników, to nie zostaną oni przeniesieni. Pani Prezes 

nie chce robić czegoś wbrew swojej załodze. 

Radny P. Paczesny zadał pytanie jak można mówić o woli pracowników? Znana jest przeszłość 

Zakładu. Znane są sytuacje prześladowania pracowników. 

Przewodniczący Rady K. Badowski przypomniał, że Zakład przechodził już kontrole różnego 

rodzaju i nie było uwag co do budynku i jego lokalizacji. 

Radny P. Paczesny oświadczył, że w protokole, który posiada, jest stwierdzona samowola. Nie 

ma decyzji pozwalającej na użytkowanie na budynku jako biurowca. Te fakty ukrywano, sprawę 

zamiatano pod dywan. Dziwi się pracownikom, że nie walczą o swoje, być może nie mają 

świadomości ryzyka przebywania w takim otoczeniu i nie rozumieją w jakich warunkach pracują. 

Na pewno mają obawy w wypowiadaniu własnego zdania. Pracodawca powinien stwarzać 

bezpieczne i higieniczne warunki pracy. Zgodnie z prawem powinno się wszystkie warunki 

spełniać. Przepisy BHP są łamane, należy to naprawić. 

Radny B. Tutak stwierdził, iż pytanie się pracowników czy chcieliby zostać przeniesieni jest nie 

na miejscu. Należy podjąć decyzję o przeniesieni, bez pytania się o to pracowników. 

Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska oświadczyła, że nie należy mówić o przeszłości. To co 

było kiedyś nie jest praktykowane, więc powinno się skupić na czasach obecnych. Sesja nie jest 

miejscem do rozstrzygania takich spraw. O warunki pracy w Zakładzie dba pracodawca, czyli 

Pani Prezes. Decyzja o przeniesieniu nie powinna wyjść od Pani Wójt, ale Jej wola jest znana. 

Radny P. Paczesny zauważył, że na spotkaniu Pani Wójt z pracownikami ZGK oświadczono, iż 

w przypadku braku udowodnienia, że budynek nie nadaje się jako biurowiec, pracownicy 

administracji w nim pozostaną. Zostało to już dawno udowodnione. Cały czas zmiana biurowca 

zależy od Pani Wójt. Poprzednicy nie interesowali się losem pracowników. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że mowa jest cały czas o tym samym, 

dlatego poprosił o zakończenie dyskusji. Pracodawca odpowiada za warunki pracy. 

Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska ponowiła prośbę o nie wspominaniu o czasach 

przeszłych. Należy skupić się na obecnych decyzjach woli. 

Radny W. Leśniewski oznajmił, że stara szkoła też nie jest budynkiem biurowym, być może nie 

będzie odpowiadał pracownikom. Radny zasugerował sprawdzenie użyteczności budynku jako 

biurowca. 

Radny B. Tutak zauważył, że jednostka policji jest już tam umiejscowiona, więc budynek 

spełnia warunki jako biurowiec. 

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że część budynku została przekazana policji, ale oni także 

musieli dostosować go do własnych potrzeb. Musieli uzyskać pozwolenia na dokonanie zmian, 

wraz ze zmianą użytkowania, więc w przypadku przenosin też należałoby tego dokonać. 



 

 

Radny W. Leśniewski poprosił o rozszerzenie zakresu uchwały w sprawie nagród za 

działalność artystyczną i dodanie nagród za osiągnięcia sportowe. Nagroda ta byłaby wręczana na 

dożynkach. Poprosił również o ustanowienie corocznej nagrody w konkursie na najlepszą 

metamorfozę przydomowych ogrodów. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych miałby 

jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń o godzinie 11:38 zamknął obrady sesji 

Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
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